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S LOVO  R E DA KC E

I N FO R M AC E  Z  R A D N I C E

Usnesení ze zasedání zastUpitelstva města BUštěhradU č. 8/2023 
ze dne 20. 09. 2023
Zastupitelstvo na svém zasedání č. 
8/2023 ze dne 20. 09. 2023 přijalo 
tato usnesení:
Schvaluje:
Usnesením č. 2  
Ověřovatele zápisu Evu Gallato-
vou a Dušana Macouna a jako za-
pisovatelku Dagmar Vavruškovou 
Novotnou
Usnesením č. 3  

Zápis ze zasedání č. 6/2023 a 7/2023
Usnesením č. 4  
Program zasedání č. 8/2023
Usnesením č. 5  
Rozpočtové opatření č. 7/2023
Usnesením č. 6 
Kupní smlouvu mezi Českou poštou 
s. p. a městem Buštěhrad, na koupi 
pozemku parc. č. 1178, jehož sou-
částí je budova bez č. p. a č. ev. a po-

zemku parc. č. 1179, jehož součástí je 
budova č. p. 271, za cenu 10 600 000 
Kč a nájemní smlouvu mezi Českou 
poštou s. p. a městem Buštěhrad, na 
pronájem pozemku parc. č. 1178, 
jehož součástí je budova bez č. p. 
a č. ev. a pozemku parc. č. 1179, je-
hož součástí je budova č. p. 271 za 
cenu 116 712 Kč ročně + 3 750 Kč 
za nájem parkovacího místa ročně.

Milé čtenářky a čtenáři, drazí sou-
sedé, čas nečeká a pádí zběsile kupře-
du, jako by se nemohl dočkat, až bu-
de konec tomuto roku 2023. Tak se 
ho snažíme alespoň trochu přibrz-
dit fintami typu změna času, kdy si 
ke zkracujícím se dnům přihodíme 
virtuální hodinu navíc. Možná se 
většina z vás stále ještě veze na eu-
forické vlně nedávného přechodu 
na zimní čas. Tak si ten skvělý po-
cit, že můžete vstávat o pomyslnou 
hodinu později, vy, co nemáte budí-
ka v hlavě, pořádně užijte. A vy, co 
vás vzbudí vnitřní hodiny o šedesát 
minut dřív, si pořádně užijte tu ran-
ní hodinu navíc, než padnete večer 

do peřin s pocitem, že dneska to byl 
nějaký krátký den. Samozřejmě, že 
na jaře nás čeká splátka této hodiny 
na dluh, ale jaro je ještě mnoho čísel 
zpravodaje před námi, tak se může-
me soustředit na využití té bonuso-
vé hodiny. Někdo bude ještě stále řá-
dit na zahradě s nůžkami a hráběmi, 
aby srovnal krok s přírodními cykly, 
které jsou rok od roku nevyzpytatel-
nější, někdo se bude kochat podzim-
ními barvami při procházkách oko-
lím, někdo si půjde zasportovat a jiný 
zase do divadla. Možností, co zají-
mavého a příjemného podniknout 
s takovou hodinou navíc, je nespo-
čet. My věříme, že ať už budete dělat 

cokoliv, najdete si chvilku, když ne 
na přečtení, tak alespoň na prolisto-
vání aktuálního čísla Buštěhradské-
ho zpravodaje. Shodou okolností se 
nám sešla témata převážně kulturní 
– že by příprava na zimu? Ale neboj-
te, sport zachraňuje příspěvek o fot-
balovém dění v našem SK a vlastně 
i články o hledání přemyslovského 
měšce a Buštěhradské jednodenní, 
protože když se soutěží, tak se spor-
tuje, ne? Pokud by vás čirou náho-
dou informace v našem zpravodaji 
znudily, zkuste přijít na přednášku 
o dezinformacích v současných mé-
diích a na internetu. Klidný listopad 
přeje redakční rada!
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Usnesením č. 7 
Smlouvu o bezúplatném převodu 
mezi Ing. Tomášem Jirglem a měs-
tem Buštěhrad – pozemky parc.  
č. 1821/97 a 1821/152
Usnesením č. 8 
A) Bere na vědomí
1. i n for m a c i  p o ř i z ov a t e l e 
k dokumentům
- vyhodnocení společného jedná-
ní o návrhu regulačního plánu RP1 
Buštěhrad – U potoka (dále také 
jen „RP U potoka“) konaného dne  
13. září 2022, uvedené v příloze č. 2 
tohoto usnesení;
- pokyny pro úpravu návrhu RP 
U potoka po společném jednání ko-
naném dne 13. září 2022, uvedené 
v příloze č. 3 tohoto usnesení;
- záznam o průběhu veřejného pro-
jednání návrhu RP U potoka kona-
ného dne 20. července 2023, uvedené 
v příloze č. 4 tohoto usnesení;
- vyhodnocení veřejného projed-
nání návrhu RP U potoka konané-
ho dne 20. července 2023, uvede-
né v příloze č. 5 tohoto usnesení. 
2. sdělení pořizovatele, že k veřejné-
mu projednání návrhu RP U poto-
ka nebyly uplatněny žádné námitky 
podle § 67 odst. 2 zákona č. 183/2006 
Sb., o územním plánování a staveb-
ním řádu (stavební zákon), ve znění 
pozdějších předpisů (dále jen „sta-
vební zákon“).
B) Ověřilo
návrh regulačního plánu RP1 Buš-
těhrad – U potoka podle § 69 odst. 
2 ve spojení s požadavky § 68 odst. 
4 stavebního zákona a konstatuje, že
- není v rozporu s výsledky projed-
návání, jak je doloženo v přílohách 
č. 2 a 5 tohoto usnesení;
- není v rozporu s požadavky uve-
denými v § 68 odst. 4 stavebního 
zákona, a  to zejména s Politikou 
územního rozvoje České republiky, 
schválenou usnesením vlády Čes-
ké republiky č. 929 dne 20. červen-
ce 2009, ve znění pozdějších Aktu-

alizací č. 1, 2, 3, 4, 5 a Aktualizace 
č. 6, schválených usnesením vlá-
dy České republiky č. 542 ze dne  
19. července 2023;
– se Zásadami územního rozvoje 
Středočeského kraje účinnými dne 
22. února 2012, ve znění 1. aktua-
lizace, účinné dne 26. srpna 2015,  
2. aktualizace, účinné dne 4. září 
2018, 7. aktualizace, účinné dne 25. 
srpna 2022 a 6. aktualizace, účinné 
dne 3. listo-padu 2022;
– s územním plánem Buštěhradu, 
účinným dne 1. ledna 2021;
– s cíli a úkoly územního plánová-
ní, uvedenými v § 18 a 19 stavební-
ho zákona, zejména s požadavky na 
ochranu architektonických a urba-
nistických hodnot v území;
– s  požadavky stavebního záko-
na a  jeho prováděcích právních 
předpisů,
– s požadavky zvláštních právních 
předpisů a se stanovisky dotčených 
orgánů podle zvláštních právních 
předpisů, jak je doloženo v přílohách 
č. 2 a 5 tohoto usnesení;
- soulad s územním rozvojovým plá-
nem České republiky nemohl být 
ověřen, protože není Ministerstvem 
pro místní rozvoj dosud vydán;
- při projednávání návrhu RP U po-
toka nebyl řešen žádný rozpor po-
stupem podle § 136 odst. 6 záko-
na č. 500/2004 Sb., správní řád, ve 
znění pozdějších předpisů (dále jen 
„správní řád“).
C) Vydává
regulační plán RP1 Buštěhrad – 
U potoka (zhotovitel firma FOGLAR 
ARCHITECTS, IČO 66473021, pro-
jektant Ing. arch. akad. arch. Petr 
Foglar, autorizovaný architekt ČKA 
02667) postupem podle § 171 a násl. 
správního řádu a v souladu s § 6 odst. 
5 písm. d) a § 62 odst. 1 stavebního 
zákona, ve formě opatření obecné 
povahy č. 1/2023/OOP uvedeného 
v příloze č. 1 tohoto usnesení.
D) Ukládá starostce města
1. oznámit veřejnou vyhláškou podle 

§ 25 správního řádu vydání RP 
U potoka ve formě opatření obecné 
povahy č. 1/2023/OOP v souladu s § 
173 odst. 1 správního řádu a vyzna-
čit jeho účinnost;
2. poskytnout dokumentaci RP 
U  potoka, opatřenou záznamem 
o účinnosti, stavebnímu úřadu, úřa-
du územního plánování a krajské-
mu úřadu;
3.  zveřejnit způsobem umožňujícím 
dálkový přístup údaje o vydaném RP 
U potoka a místech, kde je možné do 
dokumentace a její dokladové části 
nahlížet, a oznámit tuto informaci 
jednotlivě dotčeným orgánům neu-
vedeným v předchozím bodu;
4. zpracovat registrační list RP U po-
toka a podat krajskému úřadu ná-
vrh na vložení jeho dat do evidence 
územně plánovací činnosti;
5. uložit dokumentaci RP U potoka, 
včetně dokladů a písemností doklá-
dajících proces pořizování, u města 
Buštěhrad
Usnesením č. 9 
Novou zřizovací listinu ZŠ a MŠ Oty 
Pavla Buštěhrad
Usnesením č. 10 
Stažení bodu z projednání zasedání 
– bod zařazení do registru uchaze-
čů v DPS Buštěhrad
Usnesením č. 11 
Použití zákona č. 128/2023 Sb., o mi-
mořádném odpuštění a zániku někte-
rých daňových dluhů (tzv. Milostivé 
léto) pro vybrané místní poplatky, 
které spravuje Městský úřad Buště-
hrad, a to pro místní poplatky, které 
nebyly uhrazeny včas nebo ve správ-
né výši v roce 2022 a kterými jsou:
a) Místní poplatek za městský sys-
tém odpadového hospodářství pro 
rok 2022
b) Místní poplatek za psy pro rok 
2022
Usnesením č. 15 
Obecně závaznou vyhlášku města 
Buštěhradu O zřízení Městské poli-
cie Buštěhrad
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Usnesením č. 16 
Podání žádosti o dotaci na NSA, vý-
zva č. 12/2023, na akci revitaliza-
ce sportovního areálu v Buštěhradě
Usnesením č. 17 
Podání žádosti o dotaci z IROP přes 
MAS na rekonstrukci východního 
křídla zámku
Bere na vědomí:  
Bod č. 12

Vyhlášení výběrového řízení na re-
konstrukci východního křídla zám-
ku Buštěhrad
Bod č. 13
Studie zabezpečení požární ochra-
ny města Buštěhrad
Neschvaluje:  
Bod č. 14
Nabídka vozidla Ford Tranzit 
Custom od DPS zřizovateli.

   

A K T UA L I T Y

informace o přeložkách venkovního vedení nn společnosti čez 
distriBUce a. s. a výstavBě veřejného osvětlení v BUštěhradě 
v Ulicích sokolská, slepá a tyršova

Vážení spoluobčané,
v období 17. 10.–24. 11. bude v části 
ulice Tyršova probíhat stavba nových 
kabelových rozvodů kNN a nového 

veřejného osvětlení (VO) a následně 
demontáž vrchního vedení NN včet-
ně betonových a dřevěných sloupů. 
Stavbu pro společnost ČEZ Distri-

buce a. s. provádí firma UNISERVIS 
HAŠEK s. r. o., která zároveň reali-
zuje pro město Buštěhrad výstavbu 
nového veřejného osvětlení.
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Práce na přeložkách kNN a VO 
byly zahájeny již v září v ul. Sokolská 
a Slepá a nyní budou pokračovat v ul. 
Tyršova. Přikládáme situační plánek 
nových rozvodů. Na konci stavby bu-
de původní venkovní vedení včetně 
betonových sloupů demontováno. 

Vedoucím stavby za společnost 
UNISERVIS HAŠEK s. r. o. je p. Ku-
čaba a na stavbě je každý den příto-
men p. Kotlín, tel. 607 065 064, kte-

rý řeší všechny stavební a výkopové 
práce a informovanost občanů města.

Chceme proto požádat všechny 
občany města, kterých se tyto stav-
by dotknou, o toleranci a trpělivost. 
Stavba samozřejmě také zkompliku-
je dopravní situaci u základní ško-
ly. Zhotovitel se zavázal vybudo-
vat u školy bezpečné koridory pro 
pohyb dětí, osazeno bude potřeb-
né dopravní značení. Omezeno bu-

de parkování na místech, kde se bu-
de kopat, prosíme tedy rodiče, aby 
ke škole jezdili autem co nejméně, 
a pokud už musí, aby parkovali dál 
od křižovatky.

Děkujeme,
Pavel Vavruška, správa majetku

Situaci stavby naleznete v aktuali-
tách na webu www.mestobustehrad.
cz/aktuality

S P O L EČ E N S K Á  K R O N I K A
Ve středu 11. října 2023 jsme do 

Buštěhradu přivítali 5 nových ob-
čánků  – Dominika, Magdalenu, 
Viktorii, Rachel a Barboru. Rodi-
čům přejeme, aby si užívali kaž-

dou chvilku se svými dětmi, proto-
že děti potřebují nejen mnoho péče, 
ale také přátelství a lásku. Dětem 
přejeme, aby šťastně vykročily do 
života, který na ně teprve čeká, a po-

kud je život zavane kamkoliv, aby 
si vzpomněly, kde je jejich domov. 

Jana Zemanová 
Matrikářka

ST R O J  Č A S U

Dnešní stroj času je určen spíše 
pro nové nebo později narozené oby-
vatele našeho města. Jedna z buště- 
hradských autobusových zastávek 

se jmenuje „U Kahance“. Možná 
i víte, že se jmenuje podle restau-
race, která v těch místech kdysi bý-
vala, ale víte, v jakém domě, a jak 

ten dům vypadá dnes? Podívejte 
se, jak restaurace vypadala v roce 
1930 a jak dům vypadá teď.

Led
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KU LT U R N Í  A KC E  N A  M Ě S Í C  L I STO PA D
2. 11. 17:30–19:00
 ▶ Bez limitu. Vernisáž výstavy  
obrazů z kurzů Kladno seniorům 
Výstavní galerie 1. patro zám-
ku Buštěhrad, Revoluční 1/4 

3.11.–4.11. 9:00–17:00
 ▶ Sbírka šatstva a dalších věcí do  
domácnosti pro Diakonii Broumov 
Budova HASIČÁRNY (za pizzerií 
a zastávkou autobusu U Macíků) 

3. 11. 18:30–20:30
 ▶ Beseda na téma Novodobé drogy 
Café Parapet, Kladenská 498 

3. 11. od 19:30
 ▶ Divadlo: Záblesk 
Art Club AktOFFka,  
Oty Pavla 246, Buštěhrad 
Vstupné 100 Kč 

4. 11. 8:00–13:00
 ▶ Farmářské trhy 
Nádvoří zámku Buštěhrad 

4. 11. 15:00–16:00
 ▶ Dialognaruby: Komentovaná 
prohlídka výstavy Anety  
a Jiřího Kiliánka 
Galerie Sýpka, Kladenská 332 

9. 11. 19:00–21:00
 ▶ Koncert Buštěhradského pěvec-
kého sboru a ZUŠ 
Společenský zál, zámek 
Buštěhrad,  Revoluční 1/4 

11. 11. od 17:00
 ▶ Svatomartinský lampionový 
průvod 
Sraz před restaurací U Bečvářů, 
Žižkova ulice 

12. 11. 10:00–13:00
 ▶ Relaxační tvořivé odpoledne – 
tvorba kamínkové mandaly 
Café Parapet, Kladenská 498 
Vstupné 1350 Kč 

15. 11. od 19:30
 ▶ Divadlo: Pixy 
Art Club AktOFFka,  
Oty Pavla 246, Buštěhrad 

22. 11. od 19:00
 ▶ Zdravý selský rozum pro dobu 
informační aneb Jak se vyznat 
v mediálním chaosu – přednáš-
ka J. Valůcha 
Společenský zál, zámek 
Buštěhrad,  Revoluční 1/4 

23. 11. 19:00–22:00
 ▶ Zastávka v čase: František 
Nedvěd a Knezaplacení 
Společenský sál, zámek Buštěhrad, 
vstupné v předprodeji 150 Kč 

23. 11. 17:30–19:00
 ▶ Z očí do očí. Vernisáž výstavy 
obrazů Galiny Fleischmannové 
Výstavní galerie 1. patro zámku 
Buštěhrad. Akad. malířka Galina 
Fleischmannové při této příleži-
tosti sestavila kolekci ze své por-
trétní tvorby 

24. 11. od 19:30
 ▶ Divadlo V.A.D.  
FE-ÉRIE O KLADNĚ 
Sokolovna Buštěhrad 

25. 11. 15:00–19:00
 ▶ Adventní jarmark a rozsvícení 
vánočního stromku 
Nádvoří zámku Buštěhrad
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KU LT U R A

jak se vyznat v mediálním chaosU  
přednáška o dezinformacích v soUčasných médiích a na internetU

Za poslední dvě desetiletí životní 
tempo neuvěřitelně zrychlilo. Celý 
svět je na dosah pouhých pár doty-
ků na displejích našich mobilních 
telefonů. Zprávy a informace nej-
různějšího střihu a účelu se na nás 
valí ze všech stran 24 hodin denně. 
Zároveň jsme celému světu k dispo-
zici i my sami a naši blízcí, a to včet-
ně našich vlastních názorů, citů, zá-
lib i nejtajnějších přání. Digitální 
technologie o nás sbírají informa-
ce všeho druhu a někde je ukláda-
jí. Jsme zahlceni, jsme pod tlakem. 
K čemu je to dobré, máme to vůbec 
zapotřebí? Jak se v tom všem vy-
znat a neztratit sami sebe a jeden 
druhého? Právě o tom je přednáš-
ka Jaroslava Valůcha „Zdravý sel-
ský rozum aneb Jak se vyznat v me-
diálním chaosu“, která je prvním 
setkáním s lidmi, kteří svou život-
ní volbu spojili se zpravodajstvím 
a informacemi. 

Prvotním impulsem k vyhledá-
ní kvalifikované pomoci v oblasti 
dezinformací byly rozhovory s ně-
kolika přáteli a sousedy, kteří mají 
o pár křížků víc, v době nedávných 
prezidentských voleb. Velmi mě za-
sáhly jejich obavy z toho, co nastane, 
když bude zvolen jeden nebo druhý 
kandidát. Zaznívala slova a věty ja-
ko „Když vyhraje XY, půjdeme do 
války!“, nebo naopak „Když vyhra-
je YX, děti emigrujou i s vnoučaty, 
a já tu zůstanu sama!“. Ptám se „Od-
kud to máte?“ – „Chodí mi to e-mai-
lem“ – „Kdo vám to posílá?“ – „Na 
tom nezáleží, chodí to všem, musíte 
to mít přeci taky. Tohle se v televizi 
nedozvíte, tam by to nepustili. A to-
hle má být ta vaše demokracie? To-
hle za nás tedy nebylo. Mám strach!“ 

Nejhorší na tom bylo, že všichni 
tihle nádherní, dobrosrdeční a chytří 

lidi, kteří ve svých životech obstáli 
v nejedné velké zkoušce, jsou najed-
nou bezradní a zoufalí. Říkal jsem 
si „tak je ty info-blafy taky dostaly“ 
a zkoušel jsem oponovat, že to ne-
bude zas tak tak horké, vždyť před-
volební kaše se vařívá z věcí nesku-
tečných a tak podobně, jenomže nic 
nezabíralo. Oni skutečně trpěli. A já 
jsem jim neuměl pomoci. 

Dlouho do noci jsem o všem pře-
mýšlel. Tyhle manipulativní info-
-proudy vymýšlejí chytří lidé pro 
jiné lidi, kteří sedí na obrovských 
haldách prachů, které jim nestačí, 
chtějí víc a víc, a tak je dolují z li-
dí, kteří jsou bezbranní, těch nikdy 
není nedostatek a jsou k dispozici 
24 hodin denně, učiněný zlatý důl 
… Pravda tu nehraje hlavní roli, je 
pouhou ingrediencí, vždyť stačí do-
jmout, znejistit, naštvat a vyprovo-
kovat k tomu, aby to každý poslal 
dál … Cit a strach jsou rychlejší než 
rozum, jsou spínačem přirozené zá-
chovné reakce člověka na nebezpečí 
z dávných dob, kdy ještě nebyla lid-
ská řeč … Kdepak, holenku, na tohle 
nestačíš, je třeba najít někoho kom-
petentního, kdo se v tom opravdu 
vyzná, někoho, kdo ví, jak si osvojit 
schopnost neskákat hned po první 
myši, co běží kolem, a hlavně něko-
ho, kdo o tom umí přirozeně a sro-
zumitelně promluvit. Kde a v čem 
ale takového člověka hledat? Přeci 
na internetu a v telefonu! 

Pátrání mne nakonec přivedlo 
k pražské o. p. s. Elpida, která pořá-
dá řadu vzdělávacích a volnočaso-
vých aktivit pro seniory. Dělají toho 
opravdu hodně: jazykové kurzy, vý-
lety, meditace, výtvarno, a u Anděla 
na Praze 5 provozují i místo setkává-
ní s kavárničkou Bělidlo. Nejvíc mě 
nadchla jejich non stop asistenční te-

lefonní linka pro seniory, kterým na 
telefonním čísle 800 200 007 od 8.00 
do 20.00 odborníci poradí, ve složi-
tých životních situacích nebo jed-
noduše poradí kam si zavolat o po-
moc, když člověku třeba ujel vlak 
a teď neví, co dělat. Elpiďáci věděli, 
co hledám, a doporučili hned něko-
lik přednášek a programů pro seni-
ory na téma dezinformace a média. 
Z nich jsme vybrali pana doktora Ja-
roslava Valůcha a objednali si jeho 
přednášku „Zdravý selský rozum 
pro dobu informační aneb Jak se 
vyznat v mediálním chaosu“, o kte-
ré programový leták říká: 

„Pro obyčejného člověka není 
snadné se v dnešní záplavě infor-
mací z médií a internetu vyznat. 
Najde se i řada takových, kteří se 
toho snaží zneužít. Jak si může kaž-
dý z nás dát pozor, abychom nena-
letěli na „falešné“ zprávy? Jak roz-
poznat pravdu a lež o událostech 
kolem nás i ve světě? Kterým zdro-
jům informací můžeme důvěřovat? 
Kdo jsou původci záměrně lživých 
informací a co z toho mají? To vše 
a mnohé další se dozvíte na besedě 
s Jaroslavem Valůchem, vedoucím 
projektů mediálního vzdělávání ve 
zpravodajské organizaci Transiti-
ons. Dlouhodobě se věnuje oblasti 
využívání moderních komunikač-
ních prostředků v krizových situa-
cích, ověřování informací, posilová-
ní mediální gramotnosti a prevence 
násilí z nenávisti.“

To znělo velmi slibně! A co na to 
říkají sami posluchačky a poslucha-
či, kteří již přednášku viděli? Dejme 
zaznít odpovědi z kladenského klu-
bu pro seniory Buďme si blíž při ta-
mější vědecké a studijní knihovně:

„S vaší přednáškou jste na babičky 
udělal dojem a téma je zaujalo tak, 
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Martin Kosa recituje báseň Jaroslava Seiferta   
Nad listy Maxe Švabinského, foto J. K. Riesová

Návštěvníci vernisáže při prohlídce, foto J. K. Riesová

že se mu budeme dál spolu věnovat 
i během našich setkávání. S pozdra-
vem Jaroslava Tichá.“

Časem zjišťuji a nacházím další 
a další zajímavé programy a spole-
čenství seniorů, pro které se odha-
lování falešných zpráv stalo novým 
životním programem. Někteří z nich 
se stávají i aktivními ověřovateli-
-detektivy, pro které je každá dez-
informace vítanou lovnou kořistí. 
Jiní nečekají, co jim nabídnou mé-

dia a internet, a sami sepisují vlast-
ní encyklopedická hesla a vkládají je 
na Wikipedii, k čemuž dodává foto-
graf wikipedista Jan Svatoš:

„Mně se strašně líbí staré pří-
sloví: Nehubuj na tmu a  snaž 
se rozsvítit alespoň jednu svíč-
ku. Takhle k  tomu přistupuju.“   

Přednášku „Zdravý selský rozum 
pro dobu informační aneb Jak se 
vyznat v mediálním chaosu“, která 

zazní na zámku Buštěhrad ve stře-
du 22. 11. od 19:00 hodin, připra-
vujeme ve spolupráci s MAS Pře-
myslovské střední Čechy a s Obcí 
Zákolany. 

Přijďte se seznámit se světem 
médií, přijďte podpořit naději, že 
to má smysl!

S díky za Vaši pozornost, 
Martin Kosa

pocta mistrovi maxi švaBinskémU na zámkU

Stalo se už tradicí, že v prvním 
patře buštěhradského zámku mí-
váme výstavy výtvarných děl ne-
bo fotografií známých i méně zná-
mých autorů. V říjnu tohoto roku 
nám překrásnou výstavu připravil 
náš milý kronikář Jaroslav Pergl, 
a to u příležitosti 150 let od naroze-
ní Maxe Švabinského. Na mnohých 
grafikách je Mistrovo věnování pa-
nu Jaroslavu Perglovi st., otci buště-
hradského kronikáře.

Vernisáže se 4. října 2023 zúčast-
nilo několik desítek přátel umění 
a všem se velmi líbila samotná vý-
stava i milé a nevšední podvečerní 
setkání uprostřed pracovního týd-
ne. V úvodu nám život a dílo Maxe 
Švabinského přiblížil autor výstavy. 
Mimo jiné zmínil také čestná oce-
nění, jichž se výtvarníkovi dostalo 

doslova po celém světě. Martin Ko-
sa pak v úvodu ještě recitoval verše 
Jaroslava Seiferta „Nad listy Maxe 
Švabinského“ inspirované mistrov-
ským zobrazením krásy ženského tě-
la. Poeticky formulované myšlenky 
Seifertovy básně byly dobrým zahá-
jením výstavy. Pak už všichni obdi-
vovali díla samotná, umění mistra 
Švabinského a také si užívali večer 
v příjemné společnosti přátel se stej-
ným zájmem.

Další zájemci přicházeli na zámek 
ještě po celý měsíc říjen, po dobu tr-
vání výstavy.

Touto cestou bych velmi ráda po-
děkovala Jaroslavu Perglovi za uspo-
řádání pěkné akce a poskytnutí gra-
fik a dalších děl z rodinného archivu. 
Myslím, že kronikáře, který může 
přímo ze svých archivů zapůjčovat 

podobně úžasná díla, navíc v tako-
vém množství, jen tak nějaké měs-
to nemá!

ZV a LZ

Výstavní prostory praskaly ve švech,  
foto J. K. Riesová
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noc literatUry v BUštíkU!
V Buštěhradu v noci, 
kdy slova tancovala městem, 
se čtenářům splnil sen,
kde knihy mluvily 
a slova byla gestem,
to byl ale krásný den!

První ročník Noci literatury  
v Buštěhradě se opravdu vydařil! 
Výborná nálada vládla jak me-
zi účastníky, tak i vystupujícími. 
A nyní už k jednotlivým zastáv-
kám, kde bylo možné poslechnout 
si úryvky z různých knih…

Všichni náruživí čtenáři se se-
šli před Garáží 122, kde se čet-
la kniha maďarské autorky  
Réky Mán-Várhegyi, ještě před čte-
ním si ale mohli všichni vyslech-
nout i maďarské rytmy. Po otevření 
opony (rozuměj garážových vrat) se 
nám naskytl pohled na první inter-
pretku, která byla oděna v maďar-
ských barvách a po ruce měla při-
pravené i lokální občerstvení. 

Druhá zastávka byla připravena 
v nově zrekonstruované Základní 
umělecké škole. Ihned před vstupem 
jsme obdrželi dotazník/formulář, 
ve kterém jsme měli označit podle 
svého nejlepšího vědomí a svědo-
mí průměrný index štěstí spojený  
s  Buštěhradem. A  mám pro vás 
dobrou zprávu. Na škále od 1 (nej-
horší) do 10 (nejlepší) jsou se svým ži-
votem buštěhradští návštěvníci Noci 
literatury velmi spokojeni! Průměrná 
hodnota vyšla na 8,5 bodu! Formulář 

měl samozřejmě velkou spojitost i se 
čtenou knihou, která se sama o sobě 
jmenuje Průměrný index štěstí. Čte-
ní probíhalo pod krásným točitým 
schodištěm ZUŠ, posluchači si tedy 
posedali na schody a každý z nich 
měl perfektní výhled i zvuk. Dalším 
milým překvapením bylo, že kniha 
byla čtená formou dialogu, což bylo 
opravdu skvělé oživení.

Poté se celá skupina vydala k zám-
ku, kde bylo připraveno čtení v pod-
loubí u Infocentra Buštěhrad. Při-
praveno bylo i malé občerstvení na 
zahnání žízně a velmi připravena by-
la i herečka Divadla KiX! Vybrala si 
knihu od irské autorky Doireann Ní 
Ghríofa (Přízrak v hrdle). A i ve svém 
hrdle si perfektně připravila výslov-
nost irských názvů a jmen. Třešnič-
kou na dortu bylo, že se ještě zvlád-
la během čtení dvakrát převléknout, 
a tím se i převtělit do jiných postav.

Za rohem od zámku na nás čekalo 
už čtvrté čtení. Tam už byla atmo-
sféra více tajemná a přispěl k tomu 
nejen zámecký park, kniha plná le-
gend, bájí i tajemství, tak i to, že se 
pomalu začalo stmívat. Zde jsme 
měli možnost vyslechnout ukáz-
ku z knihy Báje o hadím srdci od 
spisovatele Radka Raka. Interpret 

Monika Plášková v Garáži 122, foto JP

Víťa Helísek a Martin Kosa v ZUŠ, 
foto M. Žitníková

Čtení v Základní umělecké škole (schodiště),
foto M. Žitníková

Jakub Plášek v zámeckém parku, 
foto M. Žitníková

Helena Blesková v podloubí zámku,
foto JP



1 1L I S T O PA D  2 0 2 3

byl zkoušen nejen stmíváním, tak 
i akusticky, kde musel opravdu vel-
mi zapojit své hlasivky. 

Pomalu jsme se přesunuli na před-
poslední zastavení, které bylo uvnitř 
Galerie Sýpka. Hned po vstupu po-
sluchače (a v některých případech 
i diváky) upoutal živý obraz obýva-
cího pokoje včetně všeho, co tako-
vý správný český obývací pokoj má 
obsahovat (hlavně natočeného piva 
na konferenčním stolku!). Pohodl-
ně usazen v křesle na nás čekal další 
interpret. Zde jsme si vyslechli prv-
ní českou ukázku z knihy Viktora 
Špačka – Čistý skromný život. Tato 
povídková kniha získala v roce 2023 
ocenění Magnesia Litera za prózu. 
Velmi milým překvapením bylo, že 
když byl v knize popisován mile-
nec ženy hlavní postavy, milenec se 
opravdu ve dveřích objevil. A dále 
ukázka probíhala formou dialogu.

A poslední zastávka byla už uvnitř 
Vinotéky Sýpka, takže se všichni ná-
vštěvníci mohli posilnit na ukázku 
nějakým dobrým pitivem. Tímto 
bych chtěla velmi ocenit i napláno-
vaní celé trasy Noci literatury, vše 
krásně navazovalo, časově vycházelo 
a každý si mimo kulturní obohacení 
mohl užít i procházku Buštěhradem. 
A nyní už k poslední ukázce. Inter-
pret záměrně neuvedl název knihy 
na začátku čtení, aby si posluchači 
z ukázky sami vydedukovali oblast 
a téma, o které půjde – a byl to vel-
mi dobrý krok! Na stole před ním le-
žely různé pytlíky s nějakým bílým 

práškem, což byla celkem velká ná-
pověda… Čtená byla kniha Anděl-
ský prach od rakouské autorky Cor-
nelie Travnicek – tento román plný 
protikladů osciluje mezi dětstvím 
a dospělostí, pohádkou a brutální 
realitou, napětím a reflexí. 

Myslím, že budu mluvit za všech-
ny zúčastněné, když vyjádřím své 

nadšení z celé akce! Ach, to bylo tak 
krásné! Budeme se velmi těšit na 
příští rok, protože přestože se jed-
nalo teprve o první ročník Noci li-
teratury u nás v Buši, těšil se velké-
mu zájmu.

Tak příští rok ahoj a lidé – čtěte!  

VG

Jiří Žitník a Jiří Blesk v Galerii Sýpka, foto M. Žitníková

Jiří Hartmann ve Vinotéce Sýpka, foto JP

kam za kUltUroU v BUštěhradě iv
Když jsem se rozhodl seznámit 

nejen Bušhtěhraďany (jsem přesvěd-
čen že BZ se čte i jinde) s místy, kde 
se zde s kulturou mohou potkat, 
jsem nemohl nemyslet na Akt- 
OFFku. Vždyť to mají už v názvu: 
Art Club a jsou tomu umění ON. 
Oni se rozhodli, že nás tou kulturou 

ubijí. Ještě že mají tak málo prostor-
ný sál (cca 50 míst) do nějž se všich-
ni umění (artu) milovní návštěvníci 
nemohou vejít, aniž by museli bíd-
ně zajít na zával hudbou, divadlem, 
poezií, četbou, přednáškami či vě-
domostními soutěžemi v prostředí 
kde jsou obklopeni vnadnými žena-

mi či dívkami (Akt …) na stěnách. 
A navíc jste bystře a s úsměvem ob-
sluhováni při konzumaci alkálií 
či jiných, krásně upravených dob-
rot vyráběných ve zdejší kuchyni.                                                        
Tvůrce a majitel těchto prostor Hon-
za Zelenka s kamarády Karlem a Mi-
lanem se rád podělí s návštěvníky 
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Divadelní představení, foto JPKoncert, foto JP

Ivona Kasalícká při přednášce, foto JP

ota pavel známý i neznámý

V sále zámku proběhla přednáška 
Ivony Kasalické o Otu Pavlovi. Jsem 
přesvědčen, že úspěšně. Účast byla 
značná a účastníci se o téma velmi 

zajímali, což dokazovalo množství 
těch, co si dělali poznámky. Kladem 
byla i účast několika pamětníků, kte-
ří doplnili fundovaný výklad zakla-

datelky zdejšího Muzea Oty Pavla. 
Věříme, že přednáška do muzea při-
vede další návštěvníky.

JP

o pohled na krásné ženy na obrazech 
po zdech rozvěšených, ale i umělec-
ky zpracovaných na mozaikách zven-
čí domu a nově i na stolkách u nichž 
můžete s přáteli posedět. Vzorně se 
stará a prostory stále vylepšuje. Sál je 
stále k dispozici kulturním předsta-
vením. Při výčtu začnu třeba pravi-
delnými vědomostními soutěžemi. 
Pub kvízy už zde pevně zapustily své 
kořeny. Zdejší divadelní ochotnický 
soubor KiX zde má svoji domovskou 
scénu, ale i technické zázemí. Jejich 
vystoupení dokáže vždy spolehlivě 
několikrát po sobě zaplnit sál svými 

nadšenými příznivci a obdivovate-
li. To, že věhlas KiXu přesáhl rámec 
našeho města dokazují nejen získa-
né ceny, ale přivedl sem k hostování 
úspěšné soubory i odjinud, což do-
kazují tím, že zde rády „zaparkují“ 
(sledujte jejich stránky). Třeba i pro-
střednictvím v říjnu proběhlým fes-
tivalem „Předivo 23“. Koncertuje se 
tu od vzniku podniku. Nejen míst-
ní mladí začínající umělci třeba „The 
Rox“, i dospělejší „The Neighbours“ 
(Sousedé), ale i stálice jako Honza 
Paulík, který dokáže přivést uměl-
ce typu Norbiho Kovácse. Může-

te si zde nejen poslechnout, ale pří-
mo vidět umělce z pražského Jazz 
Dogu (Petru Erney, Libora Šmol-
dase, Daňo Šoltyse aj.). Tady by na 
výčet osobností nestačilo celé číslo 
BZ. Z přednášek připomenu zkuše-
ného pilota Ing. Kellera nebo třeba 
sportovce Slavomíra Lenera. Určitě 
jsem na mnohé z toho, co zde může-
te konzumovat zapomněl, ale to mi 
nezabrání v tom, abych Vás sem ne-
pozval a věřím, že se sem (i za kul-
turou) budete rádi vracet. 

                                                                                                                                                
JP
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podzim v pelíškU

Ten čas opravdu letí jako splaše-
ný. Také vám někdy přijde, že jsme 
ještě ani neodložili letní oblečení 
a už zase hledáme ve skříních tep-
lé čepice a děti netrpělivě vyhlížejí 
Vánoce? Od konce letních prázdnin 
do konce roku to opravdu uteče ja-
ko lusknutím prstu. A stejně tak to 
prožíváme i my v Pelíšku. V srpnu 
nám ještě ani neskončily příměst-
ské tábory a už jsme připravovali 
pravidelný rozvrh (kroužky) i růz-
né akce a novinky, kterými bychom 
buštěhradským rodinám udělali ra-
dost v novém školním roce. Někdy 
je to velmi náročné, protože i tráve-
ní volného času s rodinou je otázkou 
módní – za co nám jeden rok „trhá-
te ruce“, to je v roce dalším tak ně-
jak na chvostu. 

V našem programu tak nyní mů-
žete najít některé naše stálice – třeba 
oblíbený kroužek Kulíšek, který na-
bízí prostor pro rodiče s nejmenšími 

dětmi, jak strávit příjemných deva-
desát minut ve společnosti stejně sta-
rých dětí a jejich rodičů. Děti si za tu 
chvilku vyzkoušejí spoustu různých 
aktivit od zpívání, pohybu, výtvarky, 
smyslohraní po rozvoj jemné i hrubé 
motoriky. Rodiče si tak po Kulíško-
vi mohou (kromě možnosti sdílení 
svých rodičovských radostí i strastí) 
odnést spoustu nápadů, jak během 
dlouhého období, které nyní bude-
me trávit častěji doma, své ratoles-
ti zabavit. A právě zmíněné smys-
lohraní je jednou z aktuálně velmi 

oblíbených aktivit, a protože chce-
me s Pelíškem držet trendy, zařadili 
jsme ho do našeho nepravidelného 
programu formou workshopů Vše-
mi smysly – ty se konají průměrně 
jednou měsíčně a vždycky se věnu-

Podzimní smyslohraní – listy, 
foto Kateřina Burget

Podzimní smyslohraní připravené pro děti, 
foto Kateřina Burget

S P O L K Y,  P Ř Í S P Ě V KOV É  O R G A N I Z AC E  M Ě STA

návštěva 5. c v divadle minor

Ve čtvrtek 21. 9. jsme celá třída jela 
do divadla Minor v Praze. Zajímalo 
mě, jak to bude vypadat, když název 
příběhu se jmenuje Jsem v pohodě. 
Hodně jsem se těšil, protože mám 
divadla rád. 

Jeli jsme autobusem a metrem. 
Když jsme dorazili na místo, by-
ly tam všude loutky. V sálu před 
představením jsme dělali různé akti-
vity s herci. Potom začalo představení, 
ze začátku to bylo srandovní, ale 
každou chvilinku to bylo smutnější 
a smutnější. Příběh vypráví o hol-
ce Mie a jejích třech kamarádech. 
Mia je veliká sportovkyně a nejradši 

má tenis. Mají celoškolní pro-
jekt na téma přírodní živly. Mia 
se s  kamarády domluvila, že ve 
čtvrtek budou společně na projek-
tu pracovat. Jenže jí tam rodiče da-
li trénink před sobotním turnajem. 
Mia měla strach to říct kamarádům 
a neuměla se ani odhodlat to říct 
mamince. Proto přestala chodit do 
školy, zhoršily se jí známky a dopadlo 
to tak, že nakonec odešla z domova. 
Ale tím to nekončí, nebojte se! 
Můžete si zahrát na režiséry, příběh 
vrátit a příběh vylepšit, aby to do-
padlo dobře. Janča a Venda měli 
to štěstí, že byli vybráni na jeviště 

a mohli zahrát, co by udělali jinak.  
 Janča: „Na jevišti jsem byla 
nervózní.“ (pozn. red. Nebylo to znát!) 
   Luky: „Když nás zapojovali, tak to 
bylo zajímavější než v normálním 
divadle. Herci hráli opravdu hodně 
vtipně. Líbilo se mi to a byl bych 
rád za další takové představení.“ 
 Venda: „Příběh mě moc ba-
vil a  doporučil bych ho všem.“ 
  Justý: „Líbilo se mi, že kdo chtěl, 
mohl si v příběhu zahrát.“ 

Za třídu 5. C sepsali: 

Venda, Luky, Sofča, Vojta, 
Janča, Renča a Justý
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jí jinému tématu. Nyní už máme za 
sebou barevný podzim a Halloween, 
do konce roku nás ještě čeká work-
shop zimní spánek zvířátek a advent 
všude kolem nás a v novém roce bu-
deme pokračovat. Všechny vyhláše-
né workshopy byly skoro obratem 
vyprodány a nás tento velký zájem 
moc těší. 

Nemusíte se ale bát, že bychom 
zanevřeli na tradiční akce, na kte-
ré jsou Buštěhradští zvyklí – v říjnu 
jste mohli náš stánek potkat na Pod-
zimním jarmarku, v Pelíšku jsme 
se potkali u dlabání dýní, abychom 
mohli naše obydlí ozdobit před Hal-
loweenem. Zanedlouho se společně 

projdeme Buštěhradem s lampión-
ky a snad za námi opět zavítá svatý 
Martin na bílém koni. A potom už 
začne to kouzelné adventní období, 
v rámci něhož připravujeme miku-
lášskou nadílku. A když vše dobře 
dopadne, tak na naše pelíškovské dě-
ti – stejně jako vloni – Ježíšek neza-
pomene a nechá nám v Pelíšku ně-
jaké nové hračky a vybavení, aby to 
tam pořád bylo útulné a zábavné 
jako doposud. Takže když budete 
mít během toho dlouhého podzi-
mu a ještě delší zimy doma nudu, 
těšíme se na Vás!

Zuzana Jonášová Oblíbené vodní perly na kroužku Kulíšek,
 foto Kateřina Burget

Před rozdělením zlaťáků, foto Jiří Janouškovec st.

nález přemyslovského měšce zase U ryBníkU

Tři týdny po exkurzi v papírně 
Mondi Štětí, za příjemného počasí, 
se v sobotu 23. září uskutečnil dal-
ší ročník Nálezu přemyslovského 
měšce. Populární akci organizoval 
spolek Buštěhradské fórum. Celkem 
přišlo přes 80 účastníků. Z tohoto 
množství se registrovalo 22 skupin. 
Soutěž s vyhledáním opravdového 
pokladu zlatých mincí je nejoblíbe-
nější zejména u dětí a školní mláde-
že. Proč? Každý totiž z pokladu získá 

nějakou část. A to je jistě velmi láka-
vé. Kromě jiných dárků a pochutin, 
které byly k dispozici všem účast-
níkům, je nejzajímavější závěr akce. 
Hledání měšce v hodnotě 2000 Kč je 
v závěru velmi vzrušující a napína-
vé. A to nejen pro děti. Jejich dospě-
lý doprovod nebyl v hledání pozadu. 
Někdy bylo obtížné zjistit, pro koho 
bylo hledání napínavější, zda pro dě-
ti samotné nebo pro jejich rodiče. 

Aby mohla skupina získat právo 
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Část účastníků Hledání přemyslovského měšce, foto Jiří Janouškovec st.

Sejmutí měšce ze stromu,
 foto Jiří Janouškovec st.

hledat měšec, musela úspěšně zvlád-
nout trasu v Buštěhradě. Byla pou-
ze jedna, ale pro malé děti a jejich 
rodiče mohla být zkrácena. Úkoly 
na trase zvládly všechny skupinky 
úspěšně. 

Každý rok je zaměřen na histo-
rické pozadí jednoho z Přemyslov-
ců. Letos to byl poslední král a Pře-
myslovec Václav III., který skončil 
svůj život v Olomouci roku 1306. 

Letos právo na vyhledání měšce 

měly tři skupiny, které se podělily 
o půlku nálezu. Všichni, kteří do-
razili na závěr akce, dostali svůj díl. 
A kde byl nyní měšec ukryt? Díval 
se celou dobu na účastníky ze stro-
mu, zavěšen na laně. 

Společná fotka je z hledání měš-
ce, kde již mnozí bohužel chyběli. 

Poděkování všem účastníkům 
i pořadatelům.

Jiří Janouškovec st.

BUštěhradská jednodenní zase v dešti

Letošní automobilová znalostní 
a objevitelská soutěž, organizova-
ná spolkem Buštěhradské fórum, 
nám přinesla nejen kapky deště, 
ale pořádně s  námi zacloumala 
i vichřice se sílou 70 km/h. Sedm 
posádek se pokoušelo projet stano-
vené zastávky a splnit požadované 
vědomostní otázky. Předpokládaný 
čas 4 hodin byl evidentně krátký. 
S odřenýma ušima jej zvládly jen 
dvě posádky. Jedna posádka vzda-
la. Ostatní dorazili do cíle, aniž by 
zvládli všechny zastávky. 

Akce se uskutečnila 14. října 
v sobotu od 9 hod. Některé dám-
ské posádky s dětmi měly i krea-
tivní doplňky, jako například žluté 
stuhy nebo jiné ozdoby hlavy. By-
lo to milé oživení. Buštěhradská 
jednodenní byla náročnější v ori-
entaci v terénu. Některé posádky 
zbytečně nachodily více než bylo 
nutné. Proč nachodily? Soutěž to-
tiž někdy v místech zastávek po na-
lezení schránky s otázkami počítá 
s tím, že odkáže soutěžící na blíz-
ké zajímavé lokality. Letos to byly 
například pískovcové lomy u Ka-

menných Žehrovic nebo rádiová 
vysílací stanice Studánka či roz-
hledna Veselov v Družci. 

Celkem 10 zastavení bylo roz-
místěno na jihozápad od Buště- 
hradu. Projetí trati nezabralo více 
jak 70 km. Silný vítr působil potí-
že při nalezení schránek zejména 
u Turyňského rybníka, kde bylo ví-
ce otevřeného prostoru, a vítr tedy 
měl možnost využít své větší síly. 

Prvenství letos získala posádka 
Jaroslava Kvapila a Zbyňka Led-
vinky s dětmi. Těsně je následovala 
posádka tří zdatných mladíků na-
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S P O RT

zvaná Žůžolabůžo a třetí místo pa-
třilo dámské posádce Jednorožci. 

Putovní pohár zůstává na další 
rok v rodinách matadorů, kteří již 
několikrát v soutěži vyhráli. Nemě-
li to však tak jednoduché, stejně ja-
ko ostatní soutěžící, protože otáz-
ky, ve své většině, nebylo možné jen 
tak vyhledat například na interne-
tu. Každý z účastníků včetně těch 
nejmladších dostal dárek. Vítězné 
posádky pak další hodnotné ceny. 

Všem účastníkům bez výhrady 
děkujeme za účast v náročném roč-
níku a věříme, že s většinou z nich 
se setkáme zase za rok. 

Jiří JanouškovecVítězná posádka jednodenní, foto Jiří Janouškovec st.

sk BUštěhrad – fotBal

Jelikož letošní ročník okres-
ní soutěže III. třídy má lichý po-
čet účastníků, v pátém kole si náš 
tým vybral nucené volno. Tak do 
dalších bojů má k dispozici jedno 
utkání k dobru a možnost získání 
tří bodů navíc oproti ostatním tý-
mům s více zápasy. V šestém kole 
jsme doma přivítali hráče TJ Ba-
ník Stochov. Stochov se pohybuje 
průběžně pod polovinou tabulky, 
a  tak tento zápas neměl být pro 
hráče Buštěhradu velký problém. 
To se také od začátku utkání potvr-
zovalo. Buštěhradští udávali tem-
po hry a prakticky celý zápas si se 
soupeřem dělali co chtěli. Proje-
vilo se to i na celkovém výsledku 
10:1 pro domácí, když hosté vstře-
lili jediný gól z pokutového kopu. 
Góly domácích Rudolecký 4x, Ha-
laj 2x, Lukáš Rohla, Matyáš Roz-
točil, Ladislav Nachtigal, Karásek. 
V dalším kole jsme odjeli do Bělče. 
Odkud měly být opět jasné body, 
jelikož se soupeř pohybuje na kon-

ci tabulky. Realita byla ovšem jiná. 
Na špatném hřišti, proti soupeři, 
který se spíše soustředil na odko-
pávání míčů od vlastního vápna, 
se nám utkání vůbec nevydařilo. 
Také již s myšlenkou na příští dů-
ležitý zápas proti Hřebči se utká-
ní podcenilo! Hráči chtěli utkání 
urvat samostatnými průniky, úpl-
ně se vytratila kolektivní hra, což 
soupeři vyhovovalo. Ze standard-
ní situace jsme obdrželi gól, a tak 
jsme museli dotahovat. Vyrovná-
ní na 1:1 se sice podařilo, ale před 
koncem zápasu, po nepochopitel-
ně lehkém průniku postaršího hrá-
če Bělče, který o míč spíše zakopl, 
jsme inkasovali na 2:1. Na srovná-
ní již nezbyl čas, a tak výsledek 2:1 
zůstal konečný. Přes zbytečně ztra-
cené body jsme zůstali na děleném 
prvním místě v tabulce a v dalším 
kole nás čekalo tolik očekávané 
derby o první místo s SK Hřebeč 
B. Hřebeč má postupové ambice, 
a  tak na naše hřiště přijela posí-

lena o hráče z divizního A týmu. 
Věděli jsme, že soupeř je velmi sil-
ný, a  tak měli hráči naordinova-
nou obrannou taktiku s aktivním 
napadáním na naší polovině. Na-
še taktika se vyplácela a hra měla 
výbornou úroveň, přelévala se na 
obě strany. Ze hry měli sice o tro-
chu více hosté, ale gólové šance si 
týmy vytvořily na obou stranách. 
Na konci ovšem vždy byli výbor-
ní gólmani obou mužstev. Na naší 
straně Karásek a hostující Páleník. 
Takovýto spád hry se samozřejmě 
líbil fanouškům. Hra se blížila ke 
konci a všichni již mysleli na děl-
bu bodů a penaltový rozstřel. Jen-
že pak přišla osudová 89. minuta 
a po drobném zaváhání Buštěhrad-
ští inkasovali. Na hřišti zavládlo ti-
cho a domácí fanoušky polil stu-
dený pot a zároveň smutek. Po tak 
vyrovnaném utkání s  favoritem! 
Do konce však zbývala ještě jed-
na minuta. Buštěhrad vsadil úpl-
ně vše na útok. A fotbalový bůh 
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nás odměnil. Střídající hráč a na-
še mladá posila Ondra Frýdl zatá-
hl míč po levé straně a dal do váp-
na, tam po závaru, přímou ranou 
Čečetka srovnal na 1:1. Neuvěřitel-
né. A to ještě nebylo vše! V nasta-
vení po stejné ose z podobné akce 
a opět po závaru ve vápně přidal 
Vávra vítězný gól na 2:1. Výbuch 
radosti! Smutek vystřídala euforie 
z vítězství. Porazili jsme favorizo-
vanou Hřebeč a posílili svoji po-
zici v popředí tabulky. Tabulka je 
vepředu vyrovnaná a o čelo boju-
jí hned čtyři týmy. Buštěhrad má 
oproti nim ale výhodu jednoho zá-
pasu navíc. K zápasu s Hřebčí ještě 
nutno podotknout, že tým k vítěz-
ství tlačil kotel fanklubu, který je 
složen z buštěhradské mládeže. Ti 
si na hřišti vybudovali vlastní tri-
bunu a v barvách klubu bouřlivě 
tým celý zápas povzbuzovali. Po 
zápase byli za svůj výkon odměně-
ni poděkováním hráčů na otevřené 
scéně. I hráči se dočkali bouřlivé-
ho potlesku od domácích fanouš-

ků, kterých se na zápas sešel opět 
uctivý počet. Za toto velmi děku-
jeme a vážíme si přízně. Věříme, 
že i dále bude Buštěhrad předvá-
dět pohledné fotbalové výkony. Na 
další utkání SK Buštěhrad jak do-

spělých, tak mládežnických katego-
rií všechny příznivce srdečně zve-
me. Více na www.skbustehrad.cz.

                                   
Za SKB 

Aleš Šturm

Buštěhradský mladý fanklub při derby s Hřebčí, foto archiv SKB

SK Buštěhrad v nových dresech, foto archiv SKB
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Vážený pane Koutecký,
musím reagovat na Vaši větu: „Na 
příspěvek jsem chtěl reagovat, což 
paní starostka odmítla.“ Pouze jsem 
odmítla vést s Vámi debatu formou 
e-mailů, neboť znám Vaše politické 
smýšlení, Vy zase znáte moje, a vím, 
že se navzájem nepřesvědčíme, takže 
debata by postrádala smyslu. Cílem 
bylo pouze šetřit čas nás obou. Rea-
govat můžete nyní ve Zpravodaji tím, 

že jste do něj poslal tento příspěvek. 
Jinak věřte, že z doby minulého re-
žimu si toho pamatuji mnoho (v do-
bě revoluce jsem již byla na gymná-
ziu, a jen pár let před tím nepřijali 
na gymnázium mého bratra, přestože 
měl samé jedničky, protože náš pra-
dědeček byl legionář). Moje rodina 
má s komunistickým režimem velmi 
neblahé zkušenosti, včetně věznění 
a zničených životů. Nezlobte se tedy, 

že nechci ztrácet čas posloucháním 
argumentů, které zločinnost tohoto 
režimu relativizují.

Daniela Javorčeková, 
starostka

Pozn. redakce: Oba příspěvky 
jsou přímou citací autorů.

reakce pana josefa koUteckého na příspěvek starostky v Bz č. 9, 
str. 6

Vážená redakční rado přeji hezký 
den.V Buštěhradském Zpravodaji č. 
9 jste uveřejnili příspěvek paní sta-
rostky“ Nic jste nám nikdy nedali!/?/“.
Buštěhradský zpravodaj není mís-
tem pro agitku paní starostky.V jejím 
článku paní starostka uvedla“Možná 
je to pozůstavek doby minulého 
režimu,kdy se svět dělil na „ty naho-
ře“ a „nás ostatní“,a „ti nahoře se o ty 
dole  nestarali ..“.Na příspěvek jsem 
chtěl reagovat,což paní starostka od-
mítla.Nedivím se,pro toto tvrzení ne-
má oporu.Je to smutné,že někdo kdo 
uvede takový nesmysl nechce o něm 
diskutovat.Podle paní starostky těm 
nahoře byli lhostejní ti dole.TO JE 
NESKUTEČNÁ LEŽ.Uvedl bych ně-
kolik svých poznatků.V r.1989 byl 
průměrný plat 3200 Kč.Důchod 1500 
Kč.Plat poslance 3600 Kč.Dnes je 
poslanecký plat 102000 Kč bez da-
ších prebend.Průměrný plat by měl 
činit přes 90000 Kč a průměrný dů-
chod přes 40000 Kč.To paní starost-
ka považuje za to,že ti nahoře myslí 
na ty dole?Paní starostka opomě-
la další věci např.to,že před rokem 
1989 stát  vystavěl statisíce bytů.
Dnes v podstatě nic.A tak bych mohl 
pokračovat.Ani nemá paní starost-
ka právo na kritiku v Buštěhradu.
Pokud paní starostka neví, byla  

v  Bušěhradě postavena moderní 
škola s tělocvičnou dílnami a hřiš-
těm a s takovou rezervou,že byla 
schopna pojmout v dalších letech 
žáky z okolních obcí.Byla zde posta-
vena za nesmírné aktivity občanů 
moderní školka,obchodní centrum 
Racek,byty atd.V Buštěhradu ne-
byl problém zakoupit maso a mas-
né produkty,boty,textil,železářské 
zboží a elektro,na to existovaly nor-
mativy podle velikosti obce.Dnes to 
neexistuje!Paní starostka na jiném 
místě uvádí,že to není v pavomo-
ci obce.Jaksi na to pozapoměli“ ti 
nahoře“ o kterých paní starostka 
mluví pozitivně.Jistě byl problém 
v cestování na západ.Bohužel paní 
starostce chybí informace/v té do-
bě byla malá a neměla by se k těm-
to věcem vyjadřovat/.V roce 1987 
jsem byl ministrem pověřen  jako 
ředitel odboru vědecko technické-
ho rozvoje a  informatiky a před-
seda vědecké rady resortu připra-
vit změnu národního hospodářství 
v obchodu,službách a turistice.Jen 
pro informaci jsem mimo jiné navr-
hl /a bylo to schváleno/zprivatizovat 
malé obchody,restaurace a služby.Ne 
hotely,velké prodejny,které byly po-
staveny po válce,Priory a velkoob-
chod/dodávky měly být za stejnou 

cenu pro malé prodejny jako pro ty 
velké,ne jako dnes/.Z hlediska ces-
tování jsem navrhl volné cestování 
s tím,že každý občan by měl nárok 
na určitý počet devizových prostřed-
ků a mohl si svobodně rozhodnout 
jak je použije.Nikdo by jej nemohl 
omezit.Ani stranická organizace ani 
vedoucí,ani banka.Stejně to probí-
halo i na jiných resortech.V roce 1988 
jsme návrhy z jednotlivých resortů 
a banky spojovali.Výsledek byl že do 
5 let jsme s naší výbornou infrastru-
kurou  měli bez problémů dosáhnou 
úrovně Rakouska.Samozřejmě jsme 
navrhli výrazně omezit tzv.interna-
cionální pomoc,která byla neskuteč-
ná a tahla naši zemi k zemi. To neby-
la utopie.Jen v obchodě jsme měli ,při 
normálních odvodech daní, stavět 
ročně 20 supermarketů.Zahraniční 
supermarkety neměly šanci,stejně 
jako hotelové řetězce.Bohužel tyto 
informace prosákly na západ a proto 
přišly události roku 1989.To západ 
nemohl připustit.Konečnou tečku 
za tím udělal Havel.Ač na to neměl 
právo, nechal zrušit generální ředi-
telství/OHJ A VHJ/.A to byl konec 
našeho průmyslu a obchodu.V do-
bě globalizace,  dle mého na tlak 
západu,udělal opak.

Č T E N Á Ř I  N Á M  P Í Š Í
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Buštěhrad - budova HASIČÁRNY (za pizzerií U Macíků)
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SRDEČNĚ  VÁS ZVEME NA FARMÁŘSKÉ TRHY, 
TĚŠIT SE MŮŽETE NA ŠIROKÝ SORTIMENT KVALITNÍCH
VÝROBKŮ  OD REGIONÁLNÍCH FARMÁŘŮ  A  VÝROBCŮ ,
VÝBORNOU KÁVU, OBČERSTVENÍ A PŘÍJEMNÉ POSEZENÍ.  

PARKOVÁNÍ PRO NÁVŠTĚVNÍKY TRHU V ULICI
KLADENSKÁ PODÉL PLOTU DYNEXU

OD 4. 11. KAŽDOU SOBOTU

NÁDVOŘÍ ZÁMKU BUŠTĚHRAD, 
REVOLUČNÍ 1/4

8:00 - 13:00

Organizátor trhů: Kristýna Matějková, kontakt: 734 260 109, kristyna-matejkova@seznam.cz
FB: Farmářské trhy na zámku, instagram: Farmarske_Trhy_naZamku

FARMÁŘSKÉ 
TRHY
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                                                                                                                                                              HLEDÁME NA HPP  

 

                                POMOCNÝ KUCHAŘ/KUCHAŘKA 

 

              do restaurace Air Club 
 

   ppprrraaacccooovvvnnnííí   dddooobbbaaa:::   ssstttááálllááá      rrraaannnnnnííí   sssmmměěěnnnaaa   PPPOOO   ---   PPPÁÁÁ   
   mmmíííssstttooo   vvvýýýkkkooonnnuuu   ppprrráááccceee:::   PPPrrraaahhhaaa   666   (((BBBUUUSSS   zzzaaassstttááávvvkkkaaa---TTTeeerrrmmmiiinnnááá lll    333)))   
   ppprrraaaxxxeee   nnnuuutttnnnááá///   vvvyyyuuučččeeennnííí   vvvííítttááámmmeee   
   ppprrrooo   bbbllliiižžžšššííí   iiinnnfffooo   vvvooollleeejjjttteee:::   +++444222000   666000222   333888777   444555666   
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Florbalisté z naší školy, foto Bohumil Kučera

Aktualizované termíny svozu biodpadu
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   mmmíííssstttooo   vvvýýýkkkooonnnuuu   ppprrráááccceee:::   PPPrrraaahhhaaa   666   (((BBBUUUSSS   zzzaaassstttááávvvkkkaaa---TTTeeerrrmmmiiinnnááá lll    333)))   
   ppprrraaaxxxeee   nnnuuutttnnnááá///   vvvyyyuuučččeeennnííí   vvvííítttááámmmeee   
   ppprrrooo   bbbllliiižžžšššííí   iiinnnfffooo   vvvooollleeejjjttteee:::   +++444222000   666000222   333888777   444555666   
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Přejděte k ARMEX ENERGY
a získejte výhodné energie 
a nyní i čištění komínu 
zdarma!
Jsme český dodavatel s více než 18letou tradicí 
a silným fi nančním zázemím. Díky tomu nabízíme novým 
i stávajícím zákazníkům výhodné podmínky a ceny energií 
výrazně pod státním stropem.

Úspora na energiích se může pohybovat ve vysokých 
tisících korun ročně, v závislosti na spotřebě a odběru 
komodity. Přidejte se mezi desítky tisíc domácností, které 
již nabídky využily. 

Nyní navíc získáte čištění spalinových cest zdarma 
v hodnotě 1 500 Kč.

U NÁS 
PADAJÍ 
CENY 
ENERGIÍ, 
NE KOMÍNY

armexenergy.cz

ZAVOLEJTE SI, 
KOLIK UŠETŘÍTE

530 300 320
Naskenujte 
a my Vám 
zavoláme


